
Skolebestyrelsesmøde Skåde Skole - referat 

Mandag d. 8. april 2024 kl. 17:30 – 20.00 

Sted: Personalerummet 

Sted Personalerummet, Skåde Skole 

x= til stede 
a= afbud 
s=møder senere 
 

Forældrevalgte: Ledelse: 

Lars Ole 
Dybdahl 

 Mogens 
Steen 
Petersen 

 

Johan Bitsch a Anne-Mette 
Bak Thomsen 

 

Anja Olesen  Rasmus Langballe 

Christiane 
Cornett 
Mygind 

 Medarbejderrepræsentanter: 

Line Hardahl a Ulrik 
Vestergaard 

 

Rebekka Kirk 
Sommer 

a Camilla 
Nørgaard 
Kjelstrup 

 

Lise Blom    

 

1. Godkendelse af referat (5 min) 

           Godkendt 

2. Godkendelse af dagsorden (5 min)  

           Godkendt  

3. Budget - orientering, drøftelse, beslutning – (50 min.) 

Drøftelse af nyt budget – bilag udsendt i fb. m. ekstraordinært møde d. 2. 
 april 2024 

Jens Bitch gennemgår budget 

- Ændringer siden sidste fremlæggelse af budget. Dette grundet penge tildelt 

fra politisk side. Derudover har vi fået midler fra Aarhus ejendomme, da en del 

af Charlotte Lises løn betales af Aarhus ejendomme. 

Ny tilkomne refusionsmidler er også indskrevet i budgettet.  

- Hvert år får vi en pris- og lønfremskrivning. Dette regner vi også med i 2024. 

De dækker ikke 100%. På pædagogsiden ved vi, at beløbet kommer 100 %, 

men endnu ikke hvornår.  

- I dette budget (skole) er tre lønninger regnet fra.  

- I SFOen ser det opdaterede budget bedre ud, da vores pladsudnyttelse er 

bedre end forventet. Underskuddet er dermed mindre end i det første udkast.  

  



Spørgsmål og drøftelse omkring skoledelen:  

- Der er mange socioøkonomiske parametre (omkring 50) der har indflydelse 

på tildeling af midler til specialklasseplacerede elever 

Tildelingen er lavet på baggrund af antal distriktsbørn, da det er distrikts-

skolen, der betaler for et barn i specialtilbud. Altså er det andre skoler, der 

betaler for de børn, der henvises til specialtilbud, der går på Skåde Skole, 

men bor i andre distrikter.  

- Mogens udtrykker tillid til tildelingen. Vi har tillid til tildelingskriterierne.  

- I 00érne var Skåde skole i en værre situation end denne, men den gang 

handlede det om dårlig ledelse. Siden har der ikke været en lignende 

budgetmæssig situation.  

Der er nu så snævre rammer og ingen budgetmæssig fleksibilitet på skolerne, 

at handlemulighederne begrænses til i praksis ingenting. 

Derudover er skolerne i Aarhus Kommune underfinancieret sammenlignet 

med de andre magistratskommuner. Presset på det politiske niveau skal 

opretholdes, så der laves fremtidsholdbare løsninger.  

- MP har siden sidst talt med Jens Mathiasen (formand i Skolelederforeningen). 

Politikerne har forpligtiget sig til at lave en anden tildelingsmodel for løsning af 

problematikken allerede fra næste budgetår. Skolelederforeningen og 

Forældre og Skole vil fortsat lægge pres på politikerne – bl.a. ved at 

offentliggøre data, der fortæller om praksis.  

Aarhus Stiftstidende vil fortsat køre sagen.   

MP: vi kan blive bedre til at planlægge, så vi udnytter alle ressourcer. F.eks. 

når en lærer kommer tilbage fra barsel, og ikke går direkte ind i et skema. 

Hvordan bruger vi den ressource bedst muligt? Det kan vi godt blive mere 

tydelige omkring. 

- Hvad har budgettet af betydning ind i hverdagen?  

Udpegninger handler om færre klasser, at en lærer ikke må være 

børnehaveklasseleder i et år og grundet ren økonomi. Tre reelt set, da vi skal 

ansætte en børnehaveklasseleder.   

MP: Vi i ledelsen ser ikke, at der vil komme en voldsom nedgang i 

opgaveløsningen af de opgaver, vi udfører udoverden faglige undervisning. 

Vi har dækket ind for sygemeldte lærere og eneundervisning med ressourcer i 

huset. Data på forbrug af disse timer, skal vi være mere skarpere på.  

- Til sidste ordinære bestyrelsesmøde drøftede vi lejrskole og kantine, hvor vi 

endte med en beslutning om at bevare begge dele.  

- Skal vi tømme bankbogen nu? 

LD er modstander af dette. Vi har fået penge, men kun få. En godkendelse af 

budgettet, som det ser ud lige nu, er med en historisk lav buffer på driften. 

UV: Næste år kommer vi måske til at diskutere lejrskoler og kantine igen. Som 

regnskabet omkring timer til andre opgaver end undervisning ser ud nu, skal 

vi nok ikke genåbne den diskussion nu  

AO: Skal vi handle kortsigtet eller langsigtet. Udpegning af en lærer mere eller 

mindre. Det er svært at gennemskue og vide, hvordan fremtidens modeller 

mm ser ud.  



MP: hverdagen vil ikke bryde sammen i skolen med fastholdelse af tre 

udpegninger. Dog er det svært at forsvare, at vi har et overskud, men udpeger 

alligevel. Logikken er ubønhørlig. Kommentar til dette er, at vi ikke har et 

overskud men et mindre underskud efter tilførslen af den halve million, men 

stadig er der underskud på driften.   

- LD vil gerne inddrages i kommunikationsdelen om nødvendigt.  

  

Beslutning:  

Budget på skoledel godkendt 

  

Drøftelser af SFO´ens budget 

- Børnetallet er styrende for budgettet i SFOén. 

- En fritidspædagogisk vision er svær at arbejde med færre ressourcer.  

- Det er driveri fra forældrenes side, at der meldes til pasning i ferierne og 

pladsen derefter ikke bruges. Kommunikationen her skal være endnu mere 

tydelig. 

- For at der kan ske ændringer skal forældrene råbe vagt i gevær til politikerne.    

- SFOén mangler en sag, der har kostet så dyrt, at SFOén budgettet bliver så 

hårdt ramt. Hvad skal man slå på? Fra 2018 startede skredet, da man flyttede 

4. årgang over til klubben. 

 

Beslutning:  

Budget på SFO-del godkendt 
 

4. Timefordelingsplan – orientering, drøftelse, beslutning – (30 min) 
MP: fremlægger timefordelingsplanen, som ikke har været i MED-udvalg 
endnu. 
Timefordelingsplanen er identisk med timefordelingsplan fra sidste år bortset 
fra ét punkt. Svømning (ikke obligatorisk) på 3. årgang er fjernet. HDS og 
billedkunst har fået tilført en lektion hver, så det samlede timetal passer.     
 

Drøftelser 

- Engelsk på 0.årgang er fjernet også. Dette er ikke på oversigten. En voksen 

er sparet her.  

  

Beslutning  

Skolebestyrelsen principgodkender forudsat MED-udvalgets godkendelse. 

5. Kantinen (fast punkt) – opfølgning – (10 min) 

Intet nyt  

6. Temadag – drøftelse, beslutning (15 min) 

Emnet til temadagen er økonomi. Mogens tænker ikke, at den afholdes nu, da 
den ikke kan forberedes ordentligt, men temaet fastholdes til det nye skoleår. 

7. Badning efter idræt i udskolingen – drøftelse (15 min) 

Punkt v. Line Hardahl - udskydes 



 

8. Meddelelser (20 min) 

Brev om skolebestyrelsesvalget sendes mandag i uge 16. Anja, Line, 
Christiane og Johan er på valg. Da Lars Ole træder ud fra sommeren 2024, vil 
vi gerne finde fem nye medlemmer. 

9. Eventuelt 
Lars Ole takker alle for input til debat.   

 

 

 


